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Geachte raadsleden, 
 
De fractie van het CDA heeft op 25 maart 2024 vragen gesteld (cursief weergegeven) op basis van artikel 

41 van het Reglement van Orde over Overlast ongedierte (Rattenplaag). Met deze collegebrief zullen wij 

uw vragen beantwoorden. Onder de cursief weergegeven vraag hebben wij uw vraag beantwoord. 

 

1. De gemeente Hilversum geeft aan dat ‘het rattenprobleem niet erger geworden is de laatste tijd’. 

Door het landelijk netwerk van ongediertebestrijders wordt er echter melding gemaakt van een 

landelijke exponentiele stijging van overlast t.o.v. vorig jaar, zelfs een verdubbeling. Zou u aan 

kunnen geven, wat de meldingen zijn van overlast van ongedierte en dan met name muizen en 

ratten in de jaren 2020, 2021, 2022, 2023 en 2024 tot op heden? 

De gegevens van 2020 hebben we niet kunnen achterhalen, omdat in dat jaar is gestart met het 

huidige meldingssysteem.  

• In 2021 ontvingen we 42 meldingen; 

• In 2022 ontvingen we 96 meldingen; 

• In 2023 ontvingen we 96 meldingen; 

• In 2024 hebben we tot 1 april 43 meldingen ontvangen.  

In 2024 gaan 16 meldingen over één situatie in Hilversum (Oosterengweg/Liebergerweg). Hier 

was sprake van overlast van ratten bij de vuilcontainers (afval naast vuilcontainers) Als we die 

van het totaal afhalen, houden we er 26 over, wat vergelijkbaar is met de gemiddelden van de 

andere jaren (100 meldingen p/j). 

Het aantal meldingen is niet expliciet toegenomen. Wel is bekend dat de beleving bestaat dat de 

overlast door ratten is toegenomen.  

 



2. In De Telegraaf lezen wij dat de centrumbewoners aangeven dat de overlast is toegenomen 

‘vooral sinds de aanleg van de busbaan langs het spoor en de sloop van het oude politiebureau’. 

Dit lijkt op oorzaken buiten het particuliere gebied van de bewoners.  

Zijn deze genoemde vermoedelijke oorzaken onderzocht en wat is daar de uitkomst van geweest? 

Zijn deze vermoedelijke oorzaken nu uitgesloten? 

In de meldingen zien we deze situatie enkele keren terugkomen. De genoemde situaties zijn 

onderzocht. We hebben geen directe relatie kunnen leggen met de aanleg van de busbaan en de 

sloop van het oude politiebureau. In dit geval ging het om een afvalprobleem, waar vervolgens 

ratten op afkwamen. 

Daarnaast is bekend dat de aansluitingen op het riool (op particulier terrein) soms van slechte 

kwaliteit zijn. Hierdoor kunnen ratten nog makkelijker via het riool verplaatsen en in gebouwen 

komen. De eigenaar van het particulier terrein is verantwoordelijk voor het beheer van de 

rioolaansluiting. Bij meldingen van overlast door ratten wordt de eigenaar hierop gewezen door 

de gemeente Hilversum. 

 

In het algemeen houden ratten van een vochtige woonomgeving (bv het riool) in de nabijheid 

van voedsel. In het centrum vinden ratten voedsel in de bijplaatsingen bij ondergrondse 

afvalcontainers en troep bij bovengrondse containers. Dit laatste kan bijvoorbeeld ook gebeuren 

bij horecagelegenheden. Voor zover deze “voedselbronnen” zich in de openbare ruimte 

bevinden, schakelen we de GAD in om de bijplaatsingen te verwijderen/op te ruimen. Wanneer 

hier sprake van is op particulier terrein, treedt handhaving op. Ook in dit laatste geval kan het 

moeilijk zijn om de overlast terug te dringen, wanneer omwonenden afval bijplaatsen bij de 

containers van een ondernemer. 

 

3. De gemeente geeft in haar reactie aan dat op particulier terrein, de eigenaren zelf 

verantwoordelijk zijn. Bent u bereid, in situaties waar de geestelijke en fysieke volksgezondheid in 

gevaar is, hier ten minste een gezamenlijke inspanning van te maken op basis van de wet 

publieke gezondheid in plaats van de volledige verantwoordelijkheid bij eigenaren neer te 

leggen? Zo nee, zou u ons mee kunnen nemen in uw overwegingen?  

We erkennen onze verantwoordelijkheid in de bestrijding van plaagdieren. We ondernemen 

actie door de eigenaren bewust te maken van het probleem en hen aan te sporen tot actie over 

te gaan. Het belangrijkste daarin is het verwijderen (en verwijderd te houden) van mogelijke 

voedselbronnen en het controleren van de rioolaansluiting. Het probleem is hardnekkig, ook na 

het opruimen van een locatie is er met een paar dagen alweer veel afval bijgeplaatst.  

Een aantal jaren geleden hebben we ingegrepen op particulier terrein tussen de Groest en de 

Schapenkamp. Hierbij heeft een extern bedrijf de ratten gevangen. Ook hebben we de bestrating 

langs de gevels herstelt, zodat de ratten daar niet meer vanuit het riool doorheen konden. 

De taskforce Centrum actief bezig om de problematiek aan te pakken. We kunnen als Gemeente 

Hilversum veel bijplaatsingen laten verwijderen, maar dat moet dan ook met de bijplaatsingen 

op particulier terrein gebeuren. Concreet wordt met de ondernemers gezocht naar plekken waar 

de containers bedrijfsafval op een afgesloten plek kunnen staan (zodat daar geen afval meer 

buiten de containers wordt bijgeplaatst). 

We blijven de GAD en handhaving inschakelen en gaan met eigenaren/exploitanten in gesprek 

binnen de huidige capaciteit van het ambtelijk apparaat. 

 

 



4. Wanneer de wetgeving daar niet in voorziet, ziet het college net als het CDA en ook het landelijk 

netwerk van ongediertebestrijders dat een gemeentelijke interventie mogelijk zou moeten zijn 

wanneer er daadwerkelijk sprake is van een situatie die een direct gevaar vormt voor de 

volksgezondheid? Zo nee, waarom niet?  

Ook hier erkennen we onze verantwoordelijkheid in de bestrijding van plaagdieren.  

We ondernemen actie door de eigenaren bewust te maken van het probleem en hen aan te 

sporen tot actie over te gaan. Echter ook de aanpak door de Gemeente Hilversum (waarbij niet 

alle bestrijdingsmethoden zijn toegestaan) is zo sterk als de zwakste schakel. 

 

5. Ziet u een verband tussen de overlast van ratten en een andere waarneming in het centrum en 

dat is de verrommeling en vervuiling, bijvoorbeeld door overvolle en grote hoeveelheden 

afvalcontainers en zwerfafval?3 Zoja, welke maatregelen zullen genomen worden om de overlast 

van ongedierte door afval in de openbare ruimte tot het minimum te beperken?  

Zie beantwoording van de eerdere vragen. 

 
Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
  

mr. C.P. Torres Barrera dr. ir. G.M. van den Top 
 


